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Zápisnica 
 

z 9. rokovanie Komisie cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce  Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 5.8.2019.   

               

 

PROGRAM ROKOVANIA 

 

1. Otvorenie 

2. Doplnenie Správy o výsledkoch kontrol vykonaných Útvarom hlavného kontrolóra 

Košického samosprávneho kraja na základe uznesenia č. 222/2019 z 24. júna 2019 

3. II. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2019 

4. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2019 

5. Informácia o poskytnutých dotáciách do 3 300 € v zmysle § 5 ods. 5 Všeobecne 

záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006  o poskytovaní dotácií 

v znení neskorších zmien a doplnkov 

6. 1. etapa protikorupčných opatrení 

a) Návrh  Všeobecne  záväzného  nariadenia  Košického   samosprávneho  kraja 

o organizácii referenda Košického samosprávneho kraja   

b) Etický kódex volených predstaviteľov Košického samosprávneho kraja  

c) Etický    kódex    pre   zriaďovateľské   organizácie  Košického samosprávneho 

kraja 

d) Štatút  Rady  pre  etiku  volených  predstaviteľov   Košického samosprávneho 

kraja 

e) Štatút  Komisie  Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na ochranu 

verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov  

7. Zásady a  postup pre udeľovanie verejných ocenení Košického  samosprávneho kraja 

8. Realizácia cyklotrás pri rekonštrukciách ciest v správe Košického samosprávneho  kraja 

– bod z plánu úloh komisie 

9. Rôzne 
10. Diskusia 

11. Záver 

 

             

K bodu č. 1  

Predsedajúci podpredseda komisie pán Milan Potocký privítal prítomných členov komisie na 

rokovaní komisie a ospravedlnil pani predsedníčku komisie PaedDr. Janu Skokanovú 

z rokovania komisie. 

 

Komisia s počtom prítomných 14 členov bola uznášaniaschopná.  

 

Uznesenie č. 17/2019: 

Komisia cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce schvaľuje program rokovania 9. rokovania  

 

 



Hlasovanie č.1: 

Prítomní: 13  

Za:  13         Proti: 0  Zdržal sa:  0 

 

K bodu č. 2 

Materiál predstavil Ing. Pavol Pangrác z útvaru hlavného kontrolóra KSK. 

 

Uznesenie č. 18/2019 : 

Komisia cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať 

a zobrať na vedomie materiál „Doplnenie Správy o výsledkoch kontrol vykonaných Útvarom 

hlavného kontrolóra Košického samosprávneho kraja na základe uznesenia č.222/2019 z 24. 

Júna 2019“ podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 13 

Za:  13       Proti:  0  Zdržal sa: 0 

 

Na rokovanie komisie sa dostavili RNDr. Martin Smrčo a Juraj Nagy. 

 

K bodu č. 3 

Materiál predstavil Dipl.-Kfm.Ing. Michal Demo, vedúci odboru financií. 

 

Uznesenie č. 19/2019 : 

Komisia cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať 

a schváliť materiál „II. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2019“ podľa 

predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 15   

Za: 15     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 4 

Materiál predstavil Dipl.-Kfm.Ing. Michal Demo, vedúci odboru financií. 

 

Uznesenie č. 20/2019 : 

Komisia cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať 

a zobrať na vedomie materiál „Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 

2019“ podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní: 15    

Za:  15    Proti:  0   Zdržal sa: 0 

 

 

K bodu č. 5 

Materiál predstavil Dipl.-Kfm.Ing. Michal Demo, vedúci odboru financií. 

 

Uznesenie č. 21/2019 : 

Komisia cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať 

a zobrať na vedomie materiál „Informácia o poskytnutých dotáciách do 3 300 € v zmysle § 5 

ods. 5 Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006  

o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov“ podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 15   

Za:  15      Proti:  0   Zdržal sa: 0 

 



 

K bodu č. 6 

Materiál v časti a) predstavila PhDr. Anna Heribanová. 

V rámci diskusie Ing. Vladimír Seman sa informoval, či je možné dostať sa k výsledkom auditu, 

ktorý robila Transparency International. PhDr. Anna Heribanová informovala, že výsledky sú 

dostupné na webe KSK. Ing. Vladimír Seman sa ďalej dotazoval, aký je význam referenda a či 

by vzhľadom na náklady, ktoré sú potrebné na jeho realizáciu nebolo vhodné usporiadať 

elektronický prieskum verejnej mienky. JUDr. Jarmila Zvarová doplnila, že v tomto prípade ide 

o úpravu postupu, ak by nastala situácia, že je nutné vyhlásiť referendum na základe požiadavky 

zvonku.  

 

Uznesenie č. 22/2019 : 

Komisia cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať 

a schváliť  materiál „1. etapa protikorupčných opatrení časť a) Návrh  Všeobecne  záväzného  

nariadenia  Košického   samosprávneho  kraja o organizácii referenda Košického samosprávneho 

kraja  “ podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 15     

Za:  15       Proti:  0  Zdržal sa: 0 

 

Materiál v časti b) predstavila JUDr. Jarmila Zvarová 

V rámci diskusie Ing. Vladimír Seman skonštatoval, že víta takúto aktivitu, ale považuje tento 

materiál za zásadný, keďže sa týka aj členov komisií – neposlancov, s tým, že nebolo dosť času 

na oboznámenie sa s materiálom. MVDr. Boleslav Lešo uviedol, že niektoré veci uvedené 

v návrhu sú nad rámec zákona, napr. zákon určuje kto podáva majetkové priznanie. Ďalej 

uviedol, že tieto náležitosti sú uvedené v zákone a dotazoval sa, aké právomoci bude mať etická 

rada. JUDr. Jarmila Zvarová uviedla, že ide o súbor zásad dobrého správania. Etická rada môže 

dať písomne upozornenie. Ing. Vladimír Seman súhlasil s  MVDr. Boleslavom Lešom a  

skonštatoval, že je našim záujmom, aby sa tento kódex stal naozaj účinným nástrojom. P. Gejza 

Sačko uviedol, že takýto kódex sa prijíma aj v iných organizáciách, ale mala by to byť norma pre 

zamestnancov. Pri volených predstaviteľov ich správanie posudzuje volič. Zároveň navrhol to 

predložiť na prerokovanie do poslaneckých klubov.  MVDr. Boleslav Lešo uviedol, že zo zákona 

majú volení predstavitelia zniesť vyššiu formu kritiky. 

Bc. Juraj Seman by privítal právnu analýzu v tejto veci. 

 

Návrh na uznesenie: 

Komisia cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a 

schváliť  materiál „1. etapa protikorupčných opatrení časť b) Etický kódex volených 

predstaviteľov Košického samosprávneho kraja “ podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 15     

Za:  1       Proti:  5  Zdržal sa: 9 

Návrh neprešiel 

 

Z rokovania sa ospravedlnil RNDr. Martin Smrčo. 

Na rokovanie komisie sa dostavil p. Csaba Furik. 

 

Materiál v časti c) predstavila JUDr. Jarmila Zvarová 

V diskusii sa Ing. Ján Čuchran opýtal, či je nutné, aby takýto materiál schvaľovalo 

zastupiteľstvo, či nezasahujeme do kompetencií pána predsedu. JUDr. Jarmila Zvarová 

reagovala, že organizácie v zriaďovateľskej pôsobnosti schvaľuje zastupiteľstvo a preto je tento 

materiál predkladaný na rokovanie zastupiteľstva. P. Milan Potocký požiadal o vysvetlenie 

k sankciám, ktoré môžu vyplývať z porušenia kódexu. PhDr. Anna Heribanová vysvetlila, že 

etický kódex nie je o sankciách. Ide o dobrovoľnú aktivitu volených funkcionárov 

a zamestnancov. Ing. Vladimír Seman doplnil, že ide o džentlmenskú dohodu. MVDr. Boleslav 



Lešo uviedol, že všetky tieto návrhy majú odporúčací charakter a nesmú byť nad zákonom. 

PhDr. Anna Heribanová doplnila, že preštudovali viaceré etické kódexy a v našom návrhu nie sú 

riešené náležitosti ako nosenie zbraní a výbušnín, obliekanie, používanie mobilných telefónov 

a pod. Ing. Vladimír Seman zopakoval, že ide o dobrú iniciatívu, ktorá si ale vyžaduje dlhšiu 

prípravu, aby sa kódex nestal len formálnym dokumentom alebo nejakým nástrojom na 

zosmiešňovanie. Ing. Jana Tóthová požiadala o informáciu, či ide o nejaký základ, ktorý si môžu 

štatutári organizácií upraviť. JUDr. Jarmila Zvarová potvrdila, že v návrhu sú  základné zásady, 

ktoré si štatutár môže doplniť. 

 

Návrh na uznesenie: 

Komisia cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a 

schváliť  materiál „1. etapa protikorupčných opatrení časť c) Etický    kódex    pre   

zriaďovateľské   organizácie  Košického samosprávneho kraja“ podľa predloženého  návrhu. 

 

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní: 14     

Za:  4      Proti:  3  Zdržal sa: 6 

Nehlasoval: 1  

Návrh neprešiel 

 

Materiál v časti d) predstavila JUDr. Jarmila Zvarová 

 

Návrh na uznesenie: 

Komisia cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a 

schváliť  materiál „1. etapa protikorupčných opatrení časť d)  Štatút  Rady  pre  etiku  volených  

predstaviteľov   Košického samosprávneho kraja“ podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 9: 

Prítomní: 14     

Za:  2      Proti:  3  Zdržal sa: 9 

Návrh neprešiel 

 

Materiál v časti e) predstavila JUDr. Jarmila Zvarová 

 

Uznesenie č. 23/2019 : 

Komisia cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a 

schváliť  materiál „1. etapa protikorupčných opatrení časť e)  Štatút  Komisie  Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií verejných 

funkcionárov “ podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 10: 

Prítomní: 14     

Za:  13      Proti:  0  Zdržal sa: 1 

 

K bodu č. 6 

Materiál  predstavila PhDr. Anna Heribanová 

 

Uznesenie č. 24/2019 : 

Komisia cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a 

schváliť  materiál „Zásady a  postup pre udeľovanie verejných ocenení Košického  

samosprávneho kraja“ podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 11: 

Prítomní: 15     

Za:  15    Proti:  0  Zdržal sa: 0 

 

 



K bodu č. 8 

Vyjadrenie:  

Ing. Roman Leško zo Správy ciest KSK informoval o možnostiach a aktivitách, ktoré správa 

ciest realizuje alebo plánuje v oblasti cyklotrás. Spomenul Spišskú Novú Ves a Margecany, kde 

sa plánuje pri rekonštrukcii dočasný mostný objekt, ktorý  následne bude odovzdaný do správy 

obce a bude slúžiť pre peších a cyklistov. Upozornil na najväčší problém v tejto oblasti a to je 

rozdrobenosť pozemkov a s tým súvisiace majetkovo-právne vysporiadanie. MVDr. Boleslav 

Lešo poďakoval správe ciest za ich prácu vo Vyšnom Nemeckom a upozornil na prepad cesty 

medzi Ruským Hrabovcom a Podhoroďou a nedokončenú orezávku stromov pri cestách. Ing. 

Roman Leško poďakoval za podnet a vysvetlil, že orezávka stromov bola zastavená z dôvodu 

problémov s aktivistami. Ing. Vladimír Seman skonštatoval, že KSK zaostáva v budovaní 

cyklistickej infraštruktúry a upriamil pozornosť na možnosť budovania cyklotrás po hrádzach 

vodných tokov. Ďalej informoval o podujatí realizovanom v okrese Trebišov a požiadal 

o informáciu o možnosti vyznačiť cykloturistickú trasu po hrádzi rieky Ondava. Ing. Adriana 

Šebešová reagovala, že celá krajská diaľková cyklistická sieť je navrhnutá po hrádzach riek a aj 

napriek tomu narážame na majetkové problémy. Ďalej uviedla, že v roku 2017 bola vyznačená 

cykloturistická trasa po hrádzi rieky Latorica, ktorá prepojila Tokaj s hraničným priechodom vo 

Veľkých Slemenciach. Prítomní členovia komisie požiadali zástupcu správy ciest o vytypovanie 

ciest v správe KSK, kde by šírkové pomery umožňovali vyznačenie cyklistický pruhov na 

vozovke. Termín na dodanie informácií bol stanovený na 30.9.2019. 

 

K bodu č. 9 

Vyjadrenie  

Ing. Vladimír Seman poukázal na skutočnosť, že magazín  „Rozhýbaný kraj“ nie je doručovaný 

do všetkých domácností v kraji a požiadal o informáciu k distribúcii. Zároveň skonštatoval, že 

magazín má charakter „beletristického čítania“ a privítal by viac informácií o aktivitách v kraji.  

Následne PhDr. Jana Knežová, PhD.  informovala o aktivitách odboru kultúry a cestovného 

ruchu za posledné obdobie, poďakovala všetkým, ktorí sa zapojili do prípravy koncepčného 

dokumentu pre oblasť rozvoja kultúry v kraji a pozvala prítomných na otvorenie Zemplínskeho 

múzea, ktoré sa bude konať 21.9.2019. 

 

K bodu č. 10 

Diskusia sa neuskutočnila. 

 

K bodu č. 11 

Vyjadrenie: 

Podpredseda  komisie pán Milan Potocký sa poďakoval členom komisie za aktívnu účasť na 

rokovaní komisie.  

  

 

...................................................                                      ..................................................... 

      Ing. Adriana Šebešová                                                                   Milan Potocký 

 tajomník komisie      podpredseda komisie  

 

 

 


